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Protokół Nr 43/22 

posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, które odbyło się 21 listopada 2022 roku w trybie zdalnym z sali 202 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, w godzinach 11.35 – 

14.00. 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Posiedzenie prowadził Pan Artur Konarski, Przewodniczący Komisji. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście.  

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Informacja o działalności Okręgów Polskiego Związku Wędkarskiego w Kielcach, 

Tarnobrzegu i Tarnowie w 2021 roku. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2023 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wystąpienia Województwa 

Świętokrzyskiego z Europejskiej Sieci Regionalnego Dziedzictwa Kulinarnego 

(ESRDzK), European Network of Regional Culinary Heritage (ENRCH). 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Cisowsko 

– Orłowińskiego Parku Krajobrazowego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/624/13 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 września 2013 r. dotyczącej 

wyznaczenia Jeleniowsko-Staszowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

7. Inicjatywa uchwałodawcza Komisji przyjmująca stanowisko Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego w sprawie konieczności podjęcia działań mających na celu ochronę 

rolników przed nieuczciwymi praktykami handlowymi. 

8. Podjęcie uchwały Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w sprawie zdalnego trybu 

obradowania następnego posiedzenia. 

9. Sprawy różne. 
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Materiały do pkt. 3-7 znajdują się w aktach LIII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, natomiast materiały do pkt. 2 i 9 znajdują się w aktach Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska. 

Przebieg posiedzenia 

Ad 2. 

Informacje o działalności Okręgów Polskiego Związku Wędkarskiego w Kielcach, 

Tarnobrzegu i Tarnowie w 2021 roku przedstawili reprezentanci ww. Okręgów: Pan Łukasz 

Pater Wiceprezes Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego w Kielcach, Pan Krzysztof 

Zakrzewski Dyrektor Biura Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego w Tarnowie oraz 

Pan Ireneusz Swobodziński przedstawiciel Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego  

w Tarnobrzegu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Głos w dyskusji zabrał radny Tadeusz Kowalczyk, który poruszył temat odstrzału 

kormoranów sprowokowanego wyjadaniem przez nich ogromnej ilości ryb. Jednocześnie 

wyraził zaciekawienie, czy inne ptaki tj.: bocian czarny, czapla siwa również poddawane  

są tej praktyce.  

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska przyjęła Informację o działalności Okręgów 

Polskiego Związku Wędkarskiego w Kielcach, Tarnobrzegu i Tarnowie w 2021 roku, która 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad 3. 

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 

Wiejskich przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 

2023 r. 

 

Głosów w dyskusji nie było.  

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2023 r. (Opinia Nr 63/22 stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad 4. 

Pan Sławomir Neugebauer, Dyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Obszarów 

Wiejskich przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia Województwa 

Świętokrzyskiego z Europejskiej Sieci Regionalnego Dziedzictwa Kulinarnego (ESRDzK), 

European Network of Regional Culinary Heritage (ENRCH). 

 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Piotr Żołądek, który wyraził zdanie, że sprawa związana z wystąpieniem 

Województwa Świętokrzyskiego z Europejskiej Sieci Regionalnego Dziedzictwa Kulinarnego 

jest bardzo przykra, biorąc pod uwagę ilość włożonej pracy i serca, a także ze względu  

na wkomponowanie się znaku w świętokrzyską rzeczywistość. Dodał, że nie znajduje 

racjonalnego wytłumaczenia dla zaistniałej sytuacji, tym bardziej dlatego, że znak europejski 

był również zwieńczeniem wysiłku producentów żywności oraz organizacji i podmiotów, 

które w tym obszarze się poruszały.  

Dyrektor Neugebauer i radny Tadeusz Kowalczyk przyłączyli się do wypowiedzi radnego 

Piotra Żołądka.  

Członek Zarządu Marek Jońca z przykrością stwierdził, że podjęta decyzja została 

wyrażona przez 11 regionów w Polsce, czego efektem jest stanowisko Komisji ds. Żywności 

ZWRP. Nadmienił, że Komisja ta rekomenduje utworzenie, we współpracy  

z Międzynarodowymi Targami Poznańskimi, nowego znaku pod nazwą „Europejskie 

Dziedzictwo - Smaki Regionów” zrzeszające regionalnych producentów europejskich 

wytwarzających żywność wysokiej jakości, co pozwoli na zachowanie dotychczasowego 

dorobku.  

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 3 głosami „za” i 6 głosami „wstrzymującymi się” 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wystąpienia Województwa 

Świętokrzyskiego z Europejskiej Sieci Regionalnego Dziedzictwa Kulinarnego (ESRDzK), 

European Network of Regional Culinary Heritage (ENRCH) (Opinia Nr 64/22 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Ad 5. 

Pan Tomasz Hałatkiewicz, Dyrektor Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich 

Parków Krajobrazowych w Kielcach przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie ustanowienia planu 

ochrony dla Cisowsko – Orłowińskiego Parku Krajobrazowego. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia projektu Uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego  

w sprawie ustanowienia planu ochrony dla Cisowsko – Orłowińskiego Parku Krajobrazowego 

(Opinia Nr 65/22 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 6.  

Pan Tomasz Hałatkiewicz, Dyrektor Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich 

Parków Krajobrazowych w Kielcach wraz z Panią Anną Pichetą-Oleś Dyrektorem 

Departamentu Przyrody i Klimatu przedstawili projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXV/624/13 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 września 2013 r. 

dotyczącej wyznaczenia Jeleniowsko-Staszowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Henryk Milcarz, który zapytał o powód wyłączenia gruntu, 

który został zdewastowany.   

Dyrektor Anna Picheta-Oleś oznajmiła, że dokumentacja, która została przedłożona przez 

Wójta Gminy Baćkowice zawiera informację, iż z uwagi na eksploatację złóż, teren ten został 

zdegradowany, a tereny z nim sąsiadujące są eksploatowane. W związku z tym wyłączenie 

wskazanego fragmentu sołectwa Wszachów pozwoli na dalszą eksploatację złoża.  

Radny Piotr Żołądek poprosił Dyrektor Annę Pichetę-Oleś o doprecyzowanie swojej 

wypowiedzi.  

Dyrektor Anna Picheta-Oleś zaznaczyła, że na wskazanym obszarze jest już prowadzona 

eksploatacja. Ponadto przypomniała, że obszar chronionego krajobrazu powstał w 1996 roku, 
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a dwa lata później Minister Środowiska wydał koncesję zezwalającą na wydobycie złóż 

dolomitów ze złoża Wszachów. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 6 głosami „za”, 2 głosami „wstrzymującymi się”  

i 1 głosem „przeciw” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu 

uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie zmiany uchwały  

Nr XXXV/624/13 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 23 września 2013 r. 

dotyczącej wyznaczenia Jeleniowsko-Staszowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu 

(Opinia Nr 66/22 stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 7. 

Przewodniczący Komisji Artur Konarski przybliżył problem stosowania nieuczciwych 

praktyk handlowych wobec rolników, a następnie przedstawił stanowisko Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego w sprawie konieczności podjęcia działań mających na celu 

ochronę rolników przed nieuczciwymi praktykami handlowymi - inicjatywa uchwałodawcza 

Komisji.  

Głos w dyskusji zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Henryk Milcarz, który zaakcentował, że istotą każdego 

państwa powinna być ochrona słabszych, a nie uprzywilejowanych. Dlatego, zdaniem  

wiceprzewodniczącego Sejmiku Henryka Milcarza, powinien zostać w pełni dostrzeżony trud 

codziennej pracy rolników, jak również zdarzające się im niekorzystne sytuacje. 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Mieczysław Gębski zapytał, czy w przypadku, kiedy rolnik 

skusi się na sprzedaż swojego zboża firmie, która będzie oferowała wyższą cenę  

od pozostałych i prawdopodobnie później okaże się nieuczciwa, podjęte ww. stanowisko 

uchroni tego rolnika od poniesienia straty.   

mec. Paweł Smerdzyński podniósł, że wskazana uchwała jest intencyjna i rolnik mający 

swobodę decyzyjną podejmuje własne ryzyko w omawianym temacie. Jednakże nadmienił,  

iż nie determinuje ona ochrony od świadomości rolnika, gdyż nie ma zapisanego warunku,  

że wsparcie to nie przysługuje, jeżeli wykażemy świadomość rolnika w tym zakresie. 

Przewodniczący Sejmiku Andrzej Pruś dokonał podsumowania kwestii poruszonych  

w wypowiedziach swoich przedmówców.  
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Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie przegłosowała projekt 

uchwały przyjmujący stanowisko Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w sprawie 

konieczności podjęcia działań mających na celu ochronę rolników przed nieuczciwymi 

praktykami handlowymi, który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 8. 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie przegłosowała podjęcie 

uchwały Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w sprawie zdalnego trybu obradowania 

następnego posiedzenia. 

Imienny wykaz ww. głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad 9. 

W punkcie „Sprawy różne” Przewodniczący Komisji Artur Konarski przedstawił kolejno: 

- pismo z Zespołu Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w Kielcach,  

znak: ZPK.PO.031.1.1.2022 z dnia 7 listopada 2022 r., które stanowi załącznik nr 15  

do protokołu, 

- pismo z Departamentu Środowiska i Gospodarki Odpadami, znak: ŚO-VI.0011.5.2022  

z dnia 4 listopada 2022 r., które stanowi załącznik nr 16 do protokołu, 

- pismo ze Starostwa Powiatowego w Opatowie, znak: ROŚ-I.605.78.2022 z dnia  

17 października 2022 r., które stanowi załącznik nr 17 do protokołu, 

- pismo ze Starostwa Powiatowego w Sandomierzu, z dnia 30 września 2022 r., które stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                                     Przewodniczący Komisji 

 

                      Artur Konarski 

Protokół sporządziła: 

 

Justyna Kobiec-Pronobis 


